
 

 

 

Referat Bestyrelsesmøde lørdag den 5. august 2023 kl.10 på Hotel 
Nyborg Strand 

  

Deltagere: 

Torsten Danielsson  TD  Formand DDBU 
Jan Mortensen  JM  Turneringsleder 
Marianne Mortensen  MM  Ungdomsleder 
Dorthe Lauridsen  DL  Keglebillard 
Thomas Jæger  TJ  5-Kegler 
Thomas Bøgeskov  TB  Snooker 
Lars Olsen   LO  Skomar  
  
Fraværende: Klaus Hansen, Tage Lauridsen, Rene Hendriksen 
  
  

1. Velkomst og validering 
2. Pligter og gøremål for bestyrelsesmedlemmer 

1. Organigram 2023 - vedhængt 
2. Ansvar og pligter - vedhængt  

 
3. Code of Conduct 
4. One Drive - referater  
5. Økonomiske regler - vedhængt 
6. FU referater   

 
 
 



7. Visionsplaner og økonomi - opdatering - personlige møder i de kommende uger  
3. Referat af sidste bestyrelsesmøder - samt årsmødet - vedhængt  
4. Årsmødeevaluering og nyt afholdelseskoncept fra næste år  
5. Bordet rundt 5 minutter per disciplinansvarlig/udvalgsformand  
6. Skomar Champ  
7. 2024 - 90-Års jubilæum - Samlet DM - status  
8. Nedsættelse af digitaliseringsudvalg  
9. Planlægning af bestyrelsesmøder indtil årsmødet næste år  
10. Økonomi  
11. Meddelelser  
12. Evt 

  
Ad. punkt 1 - Velkomst og validering 
TD bød velkommen og understregede, at mødet ikke var juridisk gyldigt jf. DDBU’s vedtægter, da 
tre ud af fire FU-medlemmer har meldt afbud. 
  
Der blev aftalt at en beslutningsprotokol rundsendes til alle 10 bestyrelsesmedlemmer, så de tre 
manglede bestyrelsesmedlemmer får muligheden for at bekræfte eller afkræfte dagens 
beslutninger. 
  
  

Ad. punkt 2 - pligter og gøremål for bestyrelsesmedlemmer 
 TD orienterede alle bestyrelsesmedlemmer om, mødepligt, møderammer og regler, organigram, 
ansvar og pligter som bestyrelsesmedlem, Code of Conduct og de økonomiske regler. 

TD informerede om muligheder for kompetenceudvikling i bestyrelsen - og helt konkret og om 
DIF’s nye kursus for bestyrelsesmedlemmer, som løber af stablen den 29.-30. september og som 
DL og MM tidligere begejstrede deltog i. Prisen er kun 2.500 kr. for to dage med forplejning og 
overnatning, som DDBU betaler, hvis nogen er interesseret. 
  
  
Ad. punkt 3 - referat af sidste bestyrelsesmøder - samt årsmødet 
Seneste BM-referat og referatet fra årsmødet samt det konstituerende møde-referat blev vedtaget 
uden bemærkninger. 

  

Ad. punkt 4 - Årsmødeevaluering og nyt afholdelseskoncept fra næste år  
 Følgende punkter blev diskuteret under emnet årsmødet: 

·         Der var bred enighed i bestyrelsen om, at taletiden skal fordeles mere ud på udvalgsformændene 
·         Panelet fjernes evt., så mødet afholdes mere folkeligt 
·         Bedre styr på optællingen (evt. med en app på sigt) 

  
Årsmødet 2024 blev fastsat til lørdag den 8. juni på Nyborg Strand. 
  
Ad. punkt 5 - bordet rundt 
  
Keglebillard: 
DL sagde under ”bordet rundt”, at udvalget planlægger flere modul 1 og 2 i 
klubinstruktøruddannelsen og luftede ideen om at opsætte et billardbord ved Dansk Røde Kors 



indsamlingsshow. Udvalget arbejder videre med hvervekampagne for de 30-70-årige (lancering 
vinter/forår) – teaser med kendte personligheder til klubberne. 
  
Ungdom: 
MM udtrykte bekymring over tilgangen og at mange er ved at blive for gamle i gruppen. Klubleder 
og skoleprojektet har haltet, da tiden er gået med mange internationale turneringer for elitegruppen 
- og et ambitiøst kvindeudvalg med mange tiltag. Det gode ved det er, at vi udvider udvalget fra 2 
til 3 personer. Rene Günther kommer ind i udvalget, og vil gerne tage sig af bredden og opfyldning 
på skoleprojektet. MM informerede afslutningsvis om at DDBU har transportable pool/carambole 
borde stående i Raa BK og Idrættens Hus til fri afbenyttelse af DDBU-klubber (kontakt Rune i 
sekretariatet) 
  

·         Jonas Søndergaard har fået et wildcard til næste EM i 5-Kegler, Italien, til januar 
  
 René Günther registreres som medlem af Ungdomsudvalget. 
  
Kvindeudvalget: 
MM informerede om et nyt medlem til udvalget, Jeannette Jensen. Og der arbejdes på 
tekniktræning, brobygning disciplinerne imellem. Det gøres konkret ved afholdelse af tours i både 
Skomar og 5-Kegler i samme weekend og sted. De første tours afholdes i Bristol-Odense. Til 
november er der VM i 5-Kegler - og vi vil rigtig gerne observere niveauet ud fra disse kommende 
tours med henblik på udtagelser. En værtsrolle på et internationalt kvindestævne har også stor 
interesse for udvalget. 
 
Jeanette Jensen registreres som medlem af Kvindeudvalget. 
  
Snooker: 
TB sagde, at han som ny formand for Snookerudvaget er kommet i gang i den mest udfordrende 
periode, hvor der har været udtagelse af spillere til nordisk mesterskab, og alt det praktiske arbejde 
der hører med til at sende 8 mand til Finland. 
  
Så har vi i løbet af sommeren holdt to lange møder for at få styr på den kommende sæson, hvor 1. 
prioritet har været at få lavet en forretningsorden, som kan sammenlignes med et sæt vedtægter 
for en forening. F.eks. fik vi formuleret et officielt formål med udvalgets arbejde, som lyder 
følgende: 
  
Snookerudvalget har først og fremmest til formål at udbrede snookersporten i Danmark og derved 

få flere spillere aktiveret, og flere til at deltage i turneringer under DDBU.  

Derudover er målet, at få mere opmærksomhed omkring sporten samt at skabe de bedst mulige 

betingelser for både bredde- og elitespillere 

 
Forretningsordenen er lagt op på ddbu.dk sammen med referaterne.  
 
Ved møderne blev det i øvrigt besluttet, at udvalget vil kigge på nogle markante ændringer af 
turneringstyperne. Indtil videre testes 3 nye typer af i sæsonen 23/24, hvilke forventes at blive 
yderligere udbredt næste år. Der bliver også kigget på en evt. helt ny type rangliste. 
 
Udvalget består af: Thomas Bøgeskov, Christoffer Vejlager, Dimitar Dimitrov og Jakob Dahl 
Poulsen 
 
Jakob Dahl Poulsen registreres som medlem af Snookerudvalget. 



  
DDBU-udtaget til NM 2023: 
  

· Daniel Kandi 
·         Hari Prasad Sharma 
·         Martin Søndergaard 
·         Malthe Dahlberg 
·         Niclas Olsen 
·         William Bjerregaard Jakobsen 
·         Thomas Bøgeskov 
·         Per Micki Christensen 

  
EM I Snooker afholdes i Bosnien-Hercegovina med start den 10. marts 2024. 
  
  
Turneringsudvalget: 
JM orienterede om, at der til dato er registreret 1057 hold, hvilket er flere end sidste år og 
prognosen for licenser ser fin ud. 
  

·        Tenax Double – som historisk turnering - er usikker i år, da virksomheden er solgt til anden side – 
TB tager sagen 

·         Konceptet er lavet til eliteturneringen i Kolding den 9.-10 september 2023 – stævneleder mangler 
at blive udpeget 

·         Vigtig information vedr. disciplinerne skal rundsendes til klubber og op på hjemmesiden, før det 
deles på SoMe 

·         Værter mangler at blive udpeget til tours i 3-Bande Carambole – der arbejdes på at få kabalen til 
at gå op 
  
  
5-Kegler: 
TJ sagde følgende: 
  

·         5-Keglerudvalget arbejder på at få reglerne up-to-date med CEB’s regler (Seedningsregler for DM 
osv.) 

·         KBK/BNV har fået 2 nye 5-Kegleborde og samlet et miljø. Planen er, at det skal være elitecenter 
KBH/Nordsjælland. Sakskøbing BK er elitecenter Sydsjælland og Ikast BK er elitecenter vest. Der 
arbejdes på introdage/åbent hus-arrangementer for at styrke miljøet 

·         A-række i vest starter op i år 
·         Tours er reduceret fra 10 til 8 ift. sidste sæson 
·         EM afholdes i Italien den 14.-21. januar 2024 – damer, herrer, Biathlon og 5-Kegler 
·         Regionsturneringer er rykket fra weekender til hverdage 
·         DM for 2 mands hold fjernes permanent fra sæsonen - og kvalifikationen til EM for klubhold bliver 

et officielt DM for 4 mands hold (vinderen tildeles en plads til EM for klubhold i Frankrig) 
  
  

Ad. Punkt 6 - Skomar Champ  
TD informerede om, at der ledes med lys og lygte efter et venue til finalen via hjælp fra et 
eventudlejningsfirma. 15 spillesteder skal undersøges ift. ledighed og økonomi. Pt. forhandles der 
med Politikkens Hus på Rådhuspladsen - opstilling, nedtagning og to stævnedage skal bruges. 

Bestyrelsen havde en længere debat om format og opsætning til kvalifikationen, hvor der søges 
efter et spillested til kvalifikationen med plads til 6 borde. 



  
  

Ad. punkt 7 - 2024 - 90-Års jubilæum - Samlet DM - status  
TD informerede følgende: 

·         DIF’s DM-uge i uge 25 i 2024 løber af stablen i Herning Kommune 
·         Evaluering med DIF i uge 33 – samt rammerne for DM-ugen 2024 
·         Et samarbejde med dartsporten undersøges 

  
  
Ad. punkt 8 - nedsættelse af digitaliseringsudvalg  
Et udvalg bestående af Rene Hendriksen, Torsten Danielsson og Rune Kampe blev foreløbig 
nedsat. 
  
Ad. punkt 9 - planlægning af bestyrelsesmøder 
Følgende møder blev aftalt: 
  

1.    Virtuelt møde den tirsdag den 10. oktober 2023 kl. 17.00 
2.    Virtuelt møde torsdag den 7. december 2023 kr. 17.00 
3.    Fysisk møde fredag 1. marts 2024 kl. 17.00, Nyborg Strand 
4.    Virtuelt møde torsdag den 2. maj 2024 kl. 17.00 
5.    Fysisk møde den 7. juni 2024 kl. 16.00, Nyborg Strand 

  
  
  
  

Ad. punkt 10 - Økonomi  
 
TD fremlagde halvårsregnskabet modtaget af DIF, og fremhævede at der mangler en 1.000.000 kr. 
i turneringsindtægter til dato, hvilket er normalen. Prognosen lever op til forventningerne med et 
budgetteret underskud på 58.000 kr. 

Ad. punkt 11 - meddelelser  
TD meddelte følgende: 

·        Konflikten UMB vs PBA: DDBU har sammen med 4 andre internationale forbund lavet et 
kompromisforslag til UMB, som endnu engang blev afvist. De selvsamme 5 forbund arbejder på en 
udviklingsplan for carambolesporten 

·        Stillingsopslag er sat op på hjemmesiden vedr. kontormedarbejder til kontoret i Idrættens Hus 

·         Jacob Haack-Sørensen og Kasper Kristoffersen samt Lukas Mortensen og Jonas Søndergaard 
drager til International Biathlon-Teams Cup Open på Sardinien i slutningen af august 

·         Et besøg til Simonis/Aramith-fabrikkerne planlægges til foråret 

·         DM i 9-Ball i Salling under DM-ugen og de to Ålborgklubber, fik den bedste medieeksponering 
efter Skomar Champ. De fik 2,5 minut direkte på DR i den bedste sendetid, og 3,5 minut direkte på 
TV2 Sporten. 

·           



Ad. punkt 12 - eventuelt  
Der var ingen punkter til debat under eventuelt. 

  

Mødet sluttede 15.46 

Referent Rune Kampe 

  

 
  

 

 


